
Dato: onsdag den 15. november 2023 
Sted: DM´s kantine i Akademikerhuset, Peter Bangs Vej 30, 2000 Frederiksberg 
 
Deltagertal: 59 medlemmer 
 
Formanden Klavs Bender bød velkommen til generalforsamlingen og rettede herunder en 
særlig velkomst til de nye DM-medlemmer fra Forbundet for Kultur og Information. 
 
Ad pkt. 1 Valg af dirigent  
 
Bestyrelsens forslag blev vedtaget, og Hanne Petersen blev valgt.  
Hanne takkede for valget og konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt, at det 
var rettidigt, og at dagsordenspunkterne var i overensstemmelse med Vedtægten. 
 
Ad pkt. 2 Valg af 2 referenter 
 
Da Irene Odgaard var forhindret i at deltage i Generalforsamlingen, blev der valgt en enkelt 
referent. Inger Rossing Jensen blev valgt. 
 
Ad pkt. 3 Bestyrelsens beretning 
 
Formanden henviste til den udsendte skriftlige beretning for perioden fra december 2022 til 
december 2023. I perioden har der været gennemført 8 foredrag med en bred variation af 
emner inden for mange forskellige fagområder. Det 9. foredrag gennemføres i december. 
Formanden fremhævede foredraget om Stormfloden i 1872, som blev aktualiseret med 
stormfloden i 2023. Tilslutningen til foredragene har været god med fra 45-75 deltagere pr. 
foredrag. Ud over foredragene arrangerede bestyrelsen 8 sommerture, hvoraf flere måtte 
dubleres, jvf. den skriftlige beretning. Dette var muliggjort af et bedre budget end i det 
foregående år. Succesen vil blive søgt gentaget næste sommer. 
 
Formanden viste en oversigt over medlemstallet i DM Pensionist, fordelt på regioner. Der er 
ca. 2700 medlemmer af pensionistsektionen, hvoraf er 780 er aktive i en af de fire regionale 
afdelinger. DM Seniorer Øst er den største afdeling  med 490 medlemmer. Disse tal omfatter 
ikke medlemmerne af det pr. den 1. november indfusionerede Forbund for Kultur og 
Information.  Formanden opfordrede til, at vi hver især gør de potentielle medlemmer, vi 
kender, opmærksom på muligheden og fordelene ved aktivt medlemskab.  
  
Herefter præsenterede formanden de to store interessegrupper og bad tovholderne om at 
orientere om gruppernes aktiviteter: Moderne Kirkekunst v/Jette Lassen (35 medlemmer) med 
8 kirketure i beretningsperioden og Skovtursgruppen v/Jørgen Vikelsøe (30 medlemmer ), 
ligeledes med 8 arrangementer og med mange flere på bedding. Den tidligere eksisterende 
Rejseklub v/Ulla Retlev nedlægges, men hvis der er nogen, der har lyst til at videreføre den, 
kan en deltagerliste rekvireres hos Ulla Retlev. Formanden opfordrede medlemmer med idéer 
til andre grupper til at tage det op på GF eller henvende sig til bestyrelsen. Med henvisning til 
den store interesse for kunst, opfordrede bestyrelsen til at etablere en kunstgruppe med 



særlig fokus på udendørskunst. Formanden nævnte endvidere, at bestyrelsen er indstillet på 
at give en mindre bevilling på 2000 kr. til hver af interessegrupperne til brug for deres arbejde. 
 
Bestyrelsen har brugt en del tid på at diskutere de vedtægtsændringer, der behandles 
nærmere under dagsordenens punkt 4. Baggrunden for ændringerne er et krav fra DM´s 
sekretariat om, at der skal være ens vedtægter i de fire regionale afdelinger af hensyn til 
implementeringen af EU´s GDPR-regler. 
 
Endelig meddelte formanden, at DM Seniorer Øst ændrer navn til DM Pensionist Øst, og at 
foredragene fra og med januar 2024 først starter kl. 15.00 af hensyn til kantinepersonalet. 
 
Dirigenten takkede formanden for den skriftlige og den mundtlige beretning og spurgte, om 
der var spørgmål til beretningen. 
  
Helle Andresen fra Forbundet for Kultur og Information benyttede lejligheden til at orientere 
om fusionen pr. den 1. november 2023 og oplyste, at Forbundet kommer med ca. 500 nye 
aktive pensionistmedlemmer, og at man hidtil har haft landsdækkende arrangementer. Hun 
spurgte derfor, om der var mulighed for at deltage i andre regioners aktiviteter. Formanden 
oplyste, at man sagtens kan deltage i de andre regioners arrangementer. Det kræver blot en 
tilmelding.  
 
Jens Jørgen Dalgaard roste bestyrelsen for DM Seniorer Øst for de mange spændende 
aktiviteter og spurgte ind til forholdene i bestyrelsen for DM´s Pensionistsektion, hvor der 
tilsyneladende kun er et enkelt medlem tilbage. Inge Lise Vadont orienterede om, at 
bestyrelsen har været ramt af samarbejdsproblemer, men at man nu ser frem til det 
kommende valg, så man igen får en funktionsdygtig bestyrelse. Problemstillingen behandles i 
andre fora. 
 
Beretningen blev godkendt, og der var ros og applaus til beretningsårets program og 
aktivitetsniveau. 
 
Ad pkt. 4 Afstemning om nye vedtægter 
 
Dirigenten henviste til forslaget med vedtægtsændringer, som var udsendt med dagsordenen. 
Baggrunden for vedtægtsændringerne er - som oplyst under punkt 3 - en harmonisering af de 
regionale afdelingers vedtægter, således at DM kan håndtere GDPR-reglerne korrekt. Det 
blev som svar på et spørgsmål understreget, at det ikke er lovligt at udsende mails, hvor man 
kan se hinandens navne og e-mail-adresser. Dirigenten korrigerede § 4, stk. 2 i det udsendte 
forslag til ændringer, idet der er tre bestyrelsesmedlemmer på valg i lige år og to i ulige år. 
Det er således ikke længere os selv, der godkender vedtægterne, men DM. 
 
Vedtægtsændringerne og den præcisering af enkelte paragraffer i vedtægterne, der specifikt 
angår Pensionist Øst (dateret 15/11 2023) blev ensstemmigt vedtaget og formidles videre til 
DM´s sekretariat. 
 



Ad pkt. 5 Forslag fra medlemmerne 
 
Der var ikke indkommet forslag fra medlemmerne. 
 
Ad pkt. 6 Valg af to bestyrelsesmedlemmer for to år. 
Klaus Hansen og Poul Thestrup er på valg og begge ønsker genvalg og indstilles af 
bestyrelsen. 
 
Bestyrelsens indstilling blev fulgt, og Generalforsamlingen valgte Klaus Hansen opg Poul 
Thestrup. 
 
Ad pkt. 7 Valg af to suppleanter for 1 år 
Irene Odgaard og Susan Bjerre Brinck er på valg og begge ønsker genvalg og indstilles 
af bestyrelsen. 
 
Bestyrelsens indstilling blev fulgt, og Irene Odgaard og Susan Brinck blev valgt som 
suppleanter. 
 
Bestyrelsen konstituerer sig selv med formand og næstformand. 
 
Ad pkt. 8 Eventuelt 
 
Der var ingen bemærkninger under dette punkt. 
 
 
Dirigent Hanne Petersen afsluttede generalforsamlingen med at takke for god ro og orden. 
 
 


